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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért tüntették el a Magyar Államkincstár honlapjáról 
a kórházak adósságára vonatkozó adatokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kórházak finanszírozása  Takács  Péter  államtitkár  úr  tavalyi  nyilatkozata  alapján  „15 éve  vár
ráncfelvarrásra”. Azok az orvosi szakmák jól finanszírozottak, ahol erősebb szakmai lobbicsoportok
működnek.  2019. év végén a Kormány elrendelte  a  finanszírozási  rendszer  átalakítását,  azzal  a
céllal, hogy valós költségekre épüljön, ami megakadályozza az adósságok újratermelődését.

A járványra való tekintettel az egészségügyi intézmények idén februárig teljesítményfinanszírozás
helyett átlagfinanszírozásban részesültek, vagyis több pénzt kaptak, mint amennyit a teljesítményük
indokolt.  Ennek ellenére  a  kórházak eladósodása  nőtt,  2020-ban 44 milliárd  Ft,  2021-ben 41,5
milliárd Ft, tavaly 60 Mrd Ft-nál is nagyobb adósságot halmoztak fel.

Idén  május  végéig  75  milliárd  Ft  kifizetetlen  számla  gyűlt  össze  az  egészségügyben,  ezért  a
Kormány a Rezsivédelmi Alapból több mint 60 milliárd Ft-ot adott adósságrendezésre. A kórházak
a pénz nagy részét bérekre költötték, mert a béremelések fedezetét nem kapták meg, így - az évközi
konszolidáció ellenére - szeptember végén több mint 100 milliárd Ft-tal tartoztak a beszállítók felé.

A Kormány 2012-ben a  kórházakat  az  adósságállomány konszolidációjának ürügyén vette  át az
önkormányzatoktól. Kérem, Tisztelt Miniszter Úr válaszát azzal kapcsolatban, hogy tervezik-e az
önkormányzati választások után a szakrendelők államosítását? Miért akarnak átvenni feladatokat,
ha  nem tudnak  mit  kezdeni  velük?  Miért  kockáztatják  a  műtétek  elmaradását  az  eszközök  és
műszerek hiánya miatt? Miért a Pénzügyminisztérium dönt az egészségpolitikáról? Miért tüntették
el Magyar Államkincstár honlapjáról a kórházak adósságállományára vonatkozó adatokat?
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